

نموذج (5)



المملكة العربية السعودية

جامعة الملك سعود

وكالة الجامعة للشؤون التعليمية والأكاديمية
إدارة الخطط والبرامج الدراسية

خطة المقرر
Module Syllabus

| | |
|---|--------------------------------|
| Course title: Principles Introduction to Investment | اسم المقرر: مقدمة في الاستثمار |
| Course number and code: AMOR 2411 | رقم المقرر ورمزه: ٢٤١١ مال |
| Prerequisite: None | المتطلب السابق للمقرر: لا يوجد |
| Language: Arabic | لغة تدريس المقرر: العربية |
| Course Level: Level- 4 | مستوى المقرر: المستوى الرابع |
| Course Credit Hours : 3 | الساعات المعتمدة: ٣ |

Module Description

وصف المقرر :

| | |
|---|---|
| <p>This course offers an introduction to investments including investment analysis, portfolio management, and capital markets. Designed to provide the basic concepts and principles of investing, the course examines investment policies, types of securities, factors that influence pricing changes, timing purchases/sales, preparing investment programs to meet objectives, investment risk and return, and portfolio balancing. Instruction also includes an overview of the securities markets and their behavior, including sources of information about the various instrument traded, procedure of trades, and the relevant mechanics and techniques of the market.</p> | <p>يقدم هذا المقرر مقدمة في الاستثمارات بما في ذلك تحليل الاستثمار وإدارة المحافظ وأسواق رأس المال. تهدف هذه المادة إلى تقديم المفاهيم والمبادئ الأساسية للاستثمار وهي تدريس سياسات الاستثمار وأنواع الأوراق المالية والعوامل التي تؤثر على التغيرات في الأسعار وعمليات الشراء و البيع في الوقت المناسب وإعداد البرامج الاستثمارية لتحقيق الأهداف ومخاطر الاستثمار والعائد وموازنة المحفظة. ويتضمن التدريس أيضا لمحة عامة عن أسواق الأوراق المالية وسلوكها، بما في ذلك مصادر المعلومات حول مختلف الأدوات المتداولة، وإجراءات الصفقات والطرق والتقنيات ذات الصلة في السوق.</p> |
|---|---|

كليات المجتمع
قسم العلوم الإدارية

Module Aims

أهداف المقرر :

| | |
|---|---|
| <p>1. What is the main purpose for this course? This course provides a comprehensive, non-mathematical introduction to the key elements of investment management.</p> <p>2. Briefly describe any plans for developing and improving the course that are being implemented. (e.g. increased use of IT or web based reference material, changes in content as a result of new research in the field)</p> <ul style="list-style-type: none">- Use of practical cases in portfolios' management.- To create a virtual portfolio by students.-The use of modern references on the topics of the course | <p>١. ما هو الغرض الرئيسي لهذه المقرر التعليمي؟ يقدم هذا المقرر مقدمة شاملة وغير رياضية للعناصر الرئيسية لإدارة الاستثمار.</p> <p>٢. وصف باختصار أي خطط لتطوير وتحسين المقرر التعليمي التي يجري تنفيذها. (مثل زيادة استخدام تكنولوجيا المعلومات أو المواد المرجعية القائمة على شبكة الإنترنت، والتغييرات في المحتوى نتيجة لأبحاث جديدة في الميدان)</p> <ul style="list-style-type: none">- استخدام القضايا العملية في إدارة المحافظ.- إنشاء محفظة افتراضية من قبل الطلاب.- استخدام المراجع الحديثة حول مواضيع المقرر. |
|---|---|

Student Learning Outcomes:

مخرجات التعلم للمقرر:

يفترض بالطالب بعد دراسته لهذه المقرر أن يكون قادرا على:

Upon satisfactory completion of this course, the student will be able to

| | |
|---|--|
| <p>1- Master the most important financial terminology.</p> <p>2-Analyze factors affecting the value of stocks</p> <p>3-Practice cooperative learning, research skills</p> <p>4-Analysis and evaluation of strategies and theories associated with investing</p> | <p>١- إتقان أهم المصطلحات المالية.</p> <p>٢- تحليل العوامل التي تؤثر على قيمة الأسهم.</p> <p>٣- تطبيق التعلم التعاوني، مهارات البحث.</p> <p>٤- تحليل وتقييم الاستراتيجيات والنظريات المرتبطة بالاستثمار.</p> |
|---|--|

Text book and other requirements : الكتاب المقرر والمراجع المساندة:

| اسم الكتاب | اسم المؤلف | اسم الناشر | سنة النشر |
|---------------------------------|---------------|-------------------------|-----------|
| إدارة الاستثمار | د. محمد مطر | دار وائل للنشر والتوزيع | ٢٠٠٩ |
| مبادئ الاستثمار المالي والحقيقي | د. زياد رمضان | دار وائل للنشر والتوزيع | ٢٠٠٧ |

